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Oepartementet for Askeri, Fangst og Landbrug 
NAALAKKERSUISUT 

GOVERNMENT OF GREENLAND 

Medlem af Inatsisartut, 
Emanuel Nilko, Partii Naleraq 
/Her 

Svar på § 37-spørgsmål nr. 200 2018 

Kære Emanuel Nilko, 

I medfør afInatsisartuts forretningsorden § 37 stk. I , har du fremsat spørgsmål 
til Naalakkersuisut. Spørgsmålet er henvist til besvarelse hos mit område. 

Herunder er spørgsmålene besvaret: 

1. Er der planer om at ansætte en jagtbetjent i Tasiilaq og dens 
bygder? 

Svar: I forbindelse med implementeringen af den nye kontrolstruktur, der 
blev vedtaget i 2014, vil Naalakkersuisut vurdere behovet for kontrollører 
og jagtbetjente i forbindelse med et projekt der skal køres af GFLK i 
2019. 

2. Bliver der holdt øje med om der bliver fanget narhvaler og isbjørne 
som er under kvotering hvor kvoten er fanget? 

Svar: Departementet for Fiskeri, Fangst og Landbrug holder kontrol med 
om de tildelte kvoter overholdes i tæt samarbejde med relevante 
kommuner, herunder også med Kommuneqarfik Serrnersooq. Der 
modtages fangstrapporteringer fra de forskellige forvaItningsornråder. 
Derefter sender Departementet opdaterede oplysninger om 
kvoteforbruget til kommunerne, så kvoterne ikke overskrides. 
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3. Nu hvor der er kvotering i Tasiilaq og dens bygder, hvorfor er der 
ikke ansat en jagtbetjent endnu? 

Svar: Se svaret til spørgsmål I. 

Erik Jens 

Naalakkersuisoq for Fiskeri, Fangst og Landbrug 
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partii naleraq 
15. august 2018 

I medfør af § 37 stk. I i forretningsorden for Inatsisartut fremsætter jeg følgende spørgsmål til Naa
lakkersuisut: 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

1. Er der planer om at ansætte en jagtbetjent i Tasiilaq og dens bygder? 
2. Bliver der holdt øje med om der bliver fanget narhvaler og isbjørne som er under 

kvotering hvor kvoten er fanget? 
3. Nu hvor der er kvotering i Tasiilaq og dens bygder, hvorfor er der ikke ansat en 

jagtbetjent endnu? 

(Medlem af Inatsisartut, Emanuel Nuko, Partii Naleraq) 

Begrundelse: 

I forhold til at der er begrænsninger for de store fangstdyr som er narhvaler og isbjørne, mangler vi i 
Tasiilaq og dens bygder en jagtbetjent. Her ankommer joller og motorbåde fra deres fangststeder 
midt om natten uden tilsyn for om de har fanget de fangstdyr som er under kvotering for eksempel 

narhvaler og isbjørne. Næsten alle motorbåde der har været afsted på fangst langt væk herfra 
ankommer først midt om natten. 

Spørgsmålet bedes at blive besvaret indenfor IO arbejdsdage 


